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Sedmi po redu Međunarodni sajam „InvestExpo&quot;, u okviru koga su priređeni “Sajam
investicija”, “Dani energetike”, i po prvi put, “Dunavski biznis forum”, otvoreni su juče, u utorak,
23. oktobra, na Novosadskom sajmu i trajaće do 25. oktobra.
   Trodnevnu manifestaciju na kojoj učestvuju predstavnici iz 44 lokalne samouprave iz Srbije i
Vojvodine, Hrvatske, Mađarske, Rumunije, Republike Srpske, kao i gosti iz Nemačke, Kanade,
Belgije i Sjedinjenih Američkih Država, podržali su Pokrajinski sekretarijat za privredu,
zapošljavanje i ravnopravnost polova, Pokrajinski sekretarijat za međuregionalnu saradnju i
lokalnu samoupravu, Pokrajinski sekretarijat za energetiku i mineralne sirovine, Privredna
komora Srbije, Privredna komora Vojvodine, VIP Fond i Nacionalna agencija za regionalni
razvoj.

      

   Otvaranju ovog značajnog poslovnog događaja, kako za Vojvodinu, tako i Srbiju, zbog
razmene iskustava, uspostavljanja kontakata, povezivanja na regionalnom i širem nivou,
mogućnosti za pronalaženje partnera i investitora, promociju lokalnih zajednica, regija i
projekata, prisustvovali, su, a potom i aktivno učestvovali u radnom delu, predsednik Skupštine
Vojvodine Ištvan Pastor, pokrajinski sekretar za međuregionalnu saradnju i lokalnu samoupravu
Branislav Bugarski, pokrajinski sekretar za privredu, zapošljavanje i ravnopravnost polova
Miroslav Vasin, generalni koordinator Saveta dunavskih regija i gradova Peter Lange, Hans
Peter Herdlička iz Vlade pokrajine Baden Virtemberg, predstavnici Županije Timiš, regiona iz
Mađarske, lokalnih samouprava iz Srbije, Republike Srpske, predstavnici gradova pobratima iz
Hrvatske, Rumunije i Mađarske.
    Na ceremoniji otvaranja u auli Master centra Novosadskog sajma, njih je ispred domaćina,
pozdravio direktor Goran Vasić, koji je izrazio zadovoljstvo što se na ovom značajnom događaju
okupio impozantan broj učesnika, kao i činjenicom da je Sajam, organizacijom ovih
manifestacija, ispunio zacrtani plan i program rada za 2012. godinu, te da će predviđeni stručni
skupovi dati doprinos i u oblastima koje će ovom prilikom biti predmet razgovora.
    Potom je reč dao predsedniku Vlade Vojvodine dr Bojanu Pajtiću, koji je pre nego što je
proglasio sajam otvorenim, izrazio zadovoljstvo što &quot;InvestExpo&quot; i ove godine ima
međunarodni karakter, kao i zbog toga što lokalne samouprave imaju ambiciju, znanje i energiju
da učestvuju na ovakvim manifestacijama i zajedničkim snagama privlače strane investitore.
    -Vrednost biznis planova i programa koje su opštine i gradovi iz Vojvodine i Srbije izložile na
ovom sajmu iznosi oko 750 miliona evra - istakao je Bojan Pajtić i dodao da je ambicija da se
sajam širi, kako sadržajima i planovima, tako i brojem lokalnih samuprava koje će učestvovati u
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privlačenju stranih investitora. Pajtić je naglasio da je pokrajinska administarcija pokazala da i u
uslovima krize može da učini maksimum, jer je oko 45 odsto stranih investicija u Srbiji,
realizovano upravo u Vojvodini.
    -Pokazali smo da znamo da privučemo i sredstva iz evropskih fondove za prekogranične
programe, pa je tako od 53 miliona evre koje je Srbija dobila iz ovih fondova, Vojvodina privukla
40 miliona evra, ili 87 odsto. Ovako dobar finansijski efekat ostvarili smo zahvaljujući tome što
smo bili organizovani, zbog toga što je naša administracija obučavala ljude u opštinama i
pripremala ih za konkurisanje kod evropskih fondova, zbog toga što smo lobirali i pronalazili
partnere za programe prekogranične saradnje - rekao je predsednik Pajtić i potom obišao
štandove izlagača, da bi kasnije aktivno učestvovao u Dunavskom biznis forumu, kao i na
“Danima energetike”.
    Pozdravljajući prisutne na “Danima energetike”, predsednik Pajtić je istakao da naša zemlje
ima značajan energetski potencijal koji treba da iskoristi.
    -Do 2020. godine, dvadest sedam odsto energije koju koristi Srbija treba da budu obnovljivi
izvori energije. Vojvodina trenutno koristi svega 2-3 odsto obnovljivih izvora energije, što znači
da oko 10 miliona tona biomase trune na našim poljima. Zbog toga će Vlada Vojvodine preko
Fonda za kapitalna ulaganja, resornog pokrajinskog sekretarijata i drugih pokrajinskih institucija,
uz podršku Svetske banke i EBRD-a, raditi na tome da energetika postane značajan segment
naše privrede, jer su biomasa, vetrogeneratori i solarna energija resursi koje možemo i treba
iskoristimo – zaključio je dr Bojan Pajtić.
    Inače, Sajam investicija okupio je predstavnike opština i gradova iz Srbije i regiona, privredne
komore, razvojne agencije i finansijske institucije sa ciljem da se predstave potencijali i
konkretni projekti lokalnih samouprava, prenesu iskustva, produbi regionalna saradnja, ostvari
poslovno povezivanje, omogući veći priliv investicija, uz sveukupno stvaranje pozitivnog imidža
radi bržeg i lakšeg pristupa EU fondovima.
    Danima energetike prisustvuju i aktivno učestvuju u random delu relevantne institucije,
privredni subjekti i stručnjaci iz energetskog sektora sa ciljem da se dobiju odgovori na pitanja
investiranja u energetski sektor, pitanja o mogućnosti korišćenja obnovljivih izvora energije i
povećanja energetske efikasnosti.
   Vi&scaron;e fotografija možete da pogledate o v d e.
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